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Chiritoiu: România a ramas pe crestere economica, dupa un an de razboi la

granitele noastre

România a ramas pe crestere economica, inflatia se reduce lent, iar majorarea preturilor se domoleste, dupa

un an de razboi la granitele noastre, a declarat, marti, Bogdan Chiritoiu, presedintele Consiliului

Concurentei.

 

"Acum avem un razboi la granitele noastre si s-a creat un soc economic major. Avem o crestere imensa a preturilor

la energie în Europa, care a generat inflatie care s-a dus în restul preturilor. Cu toate astea, dupa un an de zile, si

noi si Europa, aratam, zic eu, nesperat de bine. România a ramas pe crestere economica, inflatia se reduce lent, în

orice caz nu creste. Cresterea preturilor se domoleste. S-au luat masuri masive de interventie pe energie si la noi, si

în alte tari, imperfecte. Le-am avizat pe toate, n-am fost complet acord cu ele... Avem multe lucruri pe care le

putem critica. Una peste alta, si pentru populatia noastra, si pentru consumatorii industriali lucrurile n-au mers atât

de prost. Am reusit sa protejam în buna masura populatia si nu vedem scadere de Produs Intern Brut. Pâna la urma

si economia noastra s-a ajustat acestui soc, cu restul UE. Ar fi fost de crezut ca, acum un an de zile, un continent

care într-un mod nesabuit a ajuns sa depinda de Rusia pentru 40% din importurile de gaz, a reusit sa ajunga la zero

aproape, în momentul de fata, fara un soc major economic. Lucrurile puteau sa mearga mult mai prost... Poate am

avut ceva noroc cu vremea. Una peste alta, norocul si masurile care s-au luat au reusit sa tina lucrurile într-un

echilibru nesperat de bun. Îmi aduc aminte în toamna trecuta când eram îngrijorati ca s-ar putea sa ajungem la

rationalizare, dar am reusit sa n-ajungem sa facem alegerile acestea dificile", a afirmat Chiritoiu, la conferinta

PRIA Competition.

 

În viziunea acestuia, banii europeni pe care România îi va atrage trebuie sa respecte anumite reguli de ajutor de

stat.

 

"Consiliul Concurentei e o mica rotita din acest raspuns guvernamental al statului român. Am conlucrat cu

celelalte institutii si suntem parte din acest raspuns imperfect. Ca impact economic pentru noi, prioritatea anului

trecut si a acestui an e partea de ajutor de stat. România, practic, prin Planul de Rezilienta, îsi dubleaza volumul de

fonduri europene sau mediate de Europa. Toti acesti bani trebuie sa respecte anumite reguli de ajutor de stat.

Înseamna ca poti sa dai bani companiilor, dar trebuie sa o faci într-o maniera care nu avantajeaza excesiv anumiti

jucatori economici, astfel încât sa distorsioneze functionarea pietei. Anul trecut a implicat o activitate foarte

intensa pe zona de ajutor de stat si au crescut de doua ori si jumatate aprobarile pe care le-am dat. În acest an vom

continua efortul. PNRR-ul e aproape rezolvat, din punctul nostru de vedere. Avem, într-adevar, discutii destul de

delicate legate de un nou instrument - RePower Europe - un instrument dedicat zonei de energie si tocmai

decuplarii de Rusia. În acelasi timp, o sa înceapa discutiile privind noile fonduri structurale", a subliniat seful

autoritatii de concurenta.

 

PRIAevents si Consiliul Concurentei organizeaza, marti, o noua conferinta PRIA Competition, în cadrul careia

sunt dezbatute cele mai importante trenduri în materie de concurenta, dar si importanta pe care Uniunea Europeana

o acorda competitiei.
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